

# Association Business / Affaires de la Société

## THE PRESIDENT'S MESSAGE

As new President of the Canadian Oral History Association, I would like to take this opportunity to inform the membership of recent developments within the Association and of our future plans. This organization will be undergoing a significant change in direction in the coming year. Since its inception in 1974, the Canadian Oral History Association has provided a forum both through annual conferences and publications for groups and individuals from a number of disciplines to discuss, analyze and disseminate information concerning our oral heritage. Professionals and non-professionals alike have contributed to the growth of this society which by its very nature attracts a broad base of support from various sections of Canadian society - be they sociologists or local historians. The annual meeting in 1977 directed the executive to investigate the possibility of participating in the Learned Societies meetings which bring together the members of a number of disciplines who examine and discuss their particular specialities. The COHA membership felt that the Association could only benefit by meeting with such societies and at the same time COHA participants could contribute their expertise to the sessions being held by other professional organizations. With this authorization, the new executive, elected in October 1978, is proceeding with the arrangements to participate in the Learned Societies in Montreal in May, 1980. It is hoped that all members who can attend will be there. If anyone wishes to present a research paper or give some other presentation, I would urge them to get in touch with Vice-President J.P. Moreau as arrangements for the program are now being made.

The second matter of note is that of interview ethics. A motion was passed by the annual meeting in October, 1979 that the COHA provide adequate guidelines for oral researchers with regard to interview ethics. Consequently, a committee was formed, chaired by Gary Hughes, English-language Secretary, and the executive will have a proposed "Guidelines on Interview Ethics" for the Association's annual meeting in Montreal in 1980.

Due to the decision to join the Learned Societies, there will be neither an annual meeting nor a workshop held under the auspices of the COHA this year. It is hoped that the membership in their provinces or regions will provide the initiative and promote workshops for their areas. I note that an Atlantic Oral History Conference has been scheduled for October 1979 and I am sure there will be others held across the country before we meet in Montreal in May. I look forward to seeing you there.

James H. Morrison

## LE MOT DU PRÉSIDENT

A titre de nouveau président de la Société canadienne d'histoire orale, je voudrais profiter de l'occasion qui m'est offerte pour vous faire part des plus récents changements qui se sont opérés au sein de notre société et également de vous exposer succinctement nos projets à plus ou moins brève échéance. Voyons d'abord un changement qui pourrait avoir d'intéressantes conséquences sur notre avenir.

Depuis sa création en 1974, la Société canadienne d'histoire orale fut le lieu de rencontre, le carrefour pour les groupes et les individus issus de multiples

disciplines et intéressés à l'histoire orale. Par le biais de nos conférences annuelles et de nos publications, elle a soutenu et encouragé la pratique de l'histoire orale pour que l'on soit en mesure de préserver notre héritage oral. Qu'ils soient des professionnels de toutes disciplines ou des amateurs, tous eurent à coeur au cours des années passées, de contribuer à son essor. Lors de notre conférence annuelle de 1977, la sociétariat mandata le Bureau de direction d'explorer la possibilité de participer aux congrès annuels des Sociétés savantes qui elles aussi regroupent une grande variété de disciplines et de personnalités. La Société canadienne d'histoire orale ne pourrait que tirer profit de telles rencontres et en même temps faire connaître et faire valoir sa propre discipline.

Avec ce mandat, le nouveau Bureau de direction élu en octobre 1978 à Toronto, s'est mis à la tâche et des pourparlers ont été entrepris avec les responsables des Sociétés savantes qui tiendront leur prochain congrès annuel à Montréal en mai 1980. Puissions-nous espérer que votre participation à ce congrès sera grande. Toutes les suggestions et toutes les idées de présentation que vous souhaiteriez voir inscrites au programme peuvent être soumises au Vice-président Jean-Paul Moreau.

En ce qui regarde nos projets futurs, ceux-ci sont avant tout orientés vers l'éthique professionnelle pour les interviews. Lors de la conférence de 1978, une résolution fut adoptée préconisant que notre société établisse une ligne de conduite pour les interviews d'histoire orale. Conséquemment, un comité dirigé par Gary Hughes, notre secrétaire de langue anglaise, fut formé et il fera rapport de ses travaux lors de la conférence de 1980.

Etant donné la décision qui fut prise de joindre les Sociétés savantes, aucune conférence annuelle ou atelier n'auront lieu cette année sous les égides de la S.C.H.O. Cependant, l'histoire orale ne saurait que profiter de l'organisation de telles rencontres au niveau provincial et régional. D'ailleurs, une telle initiative se tiendra dans les provinces maritimes en octobre 1979.

Puisse-t-elle se multiplier à la grandeur du pays. Je termine ici ce mot en vous réitérant notre invitation à la conférence de Montréal.

James H. Morrison